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Läkarförbundet ska driva frå-
gan om nationell vårdplatsga-
ranti i akutsjukvården.

Göteborgs läkarförening fick,
trots tveksamheter frånCS,
sinmotion omnationell vård-
platsgaranti i akutsjukvården
klubbad. Läkarförbundet får i
uppgift att bereda och driva
frågan om införande av en na-
tionell vårdplatsgaranti.
Vid sjukdom somkräver in-

läggning på sjukhus ska pati-
enten, utan fördröjning på
akuten, erbjudas en ordinarie
vårdplats på klinik somnor-
malt hanterar patientens
åkomma, på rätt vårdnivå, be-
mannadmed rätt kompetens
ochmed adekvat utrustning.
För detta pläderademotionä-
renGöteborgs läkarförening,
som efter diskussioner lyck-
ades fåmed sig såväl utskottet

som fullmäktige på att anta
motionen.

Centralstyrelsen var dock
tveksam till utformningen.
– CS ser inte att den form

som läggs imotionen är den
bästa vägen.Men det är en
fråga som vi tar upp hela tiden
i kontaktenmedmyndigheter,
sade CS-ledamotenMikael
Rolfs i utskottsdebatten:
– Jag har skrivit 100 avvikel-

serapporter, skickat brev till
Arbetsmiljöverket och Social-
styrelsen. Ändå stängerman
vårdplatser. Attman för ut en
sådan fråga konkret är viktigt,
annars kommer landstingen
att skruva åt ännumer. Social-
styrelsen har tidigare inte
kunnat hantera frågan,men
det finns nu riktningar som
vill se över till exempelkom-
petens, fortsatteMikael Rolfs.

Erfarenheterna fråndagens
vårdgaranti visar att reglering-
ar avdenna typ lätt kommer i
konfliktmedgällandepriorite-
ringsregler ochmålen för en
godvård ihälso-ochsjukvårds-
lagen, påpekadeCS i sitt ytt-
rande tillmotionen.Det är
också svårt att utformakom-
pensationer till patienter som
inte får rätt till vårdplats i tid.

Utredningen »Patientens rätt«,
som läggs framnästa vecka,
har i uppgift att bland annat se
övernuvarande vårdgaranti. I
detta arbete diskuteras ett an-
tal alternativa varianter,
främst avseendepatienternas
rätt att kostnadsfritt välja
annanvårdnadsgivare/huvud-
manomtiderna inte kanhål-
las.Utredningenhardock inte
behandlat rätten till vårdplats
specifikt. MN

Nationell vårdplatsgaranti på agendan Stoppa tidstjuvarna
Ropa upp och hämta patien-
ten, skriva och fylla i PM, fylla i
blanketter, faxa, leta efter
undersökningsmaterial, pati-
enter eller personal. Detta är
några av många exempel på
tidstjuvar, alltså arbetsuppgif-
ter som tar tid från läkaryrkets
kärnverksamhet och tar bort
fokus från patient–läkar-
relationen. Alltför mycket lä-
kartid används i dag till admi-
nistrativa uppgifter som borde
utföras av andra yrkeskategori-
er, skriver Stockholms läkarför-
ening i en motion.
Fullmäktige ställde sig bak-

ommotionen, som bland annat
innebär att Läkarförbundet ska
verka att läkarna får bra stöd-
funktioner så att de kan kon-
centrera sig på det medicinska,
patientnära läkararbetet. För-
bundet kommer också att
genomföra en enkät i början av
nästa år där frågor om tidstju-
varna kommer att ställas. MA

–Till en del beror det på en
positiv utveckling, därmer
behandling kan ges somdag-
sjukvård.Men frågan är om vi
inte har gått för långt. Att av-
göra antalet platser är inte
min sak utan landstingens,
men det finns skäl att resa ett
varningens finger.
Heidi Stensmyren, ordfö-

rande i Sylf ochCS-ledamot,
tog upp bristen på AT-platser.

Tillgången varierar i olika de-
lar av landet,men i genom-
snitt är väntetiden sjumåna-
der, sade hon.

– Enligt vårt underlag är detta
intenågot stort problem, sva-
rade socialministern.Menom
ni kanvisa andra siffror får vi
titta på det.
Nils Joneborg från Sjuk-

husläkarföreningen pekade

på problemmed vårdvalsre-
formen:
– Jag arbetar också som

konsultpsykiater inompri-
märvården i Stockholm. Där
har jag sett att vårdvalsmo-
dellen leder till att volympre-
mieras på bekostnad av kva-
liteten. Jag vill se ett system
därman premierar kvalitet i
stället för pinnar, sade han.
GöranHägglund försvarade

vårdvalsmodellen,men påpe-
kade att den ger olika utfall
beroende på hurman riggar
ersättningssystemen:
–Det är inte troligt attman

hittar den optimala lösningen
vid första försöket. Därför
måste politikerna vara öd-
mjuka och vara beredda att
ändra vissa parametrar, som
man gör nu i Stockholm.

EO, MA

Nyrekryteringen är en av Läkar-
förbundets viktigaste frågor, an-
såg förbundsordförande Eva
Nilsson Bågenholm i sitt inled-
ningsanförande. Förbundet har
svårt att attrahera studenter och
unga läkare. »Vi måste fundera
över vilket förbund de unga lä-
karna vill ha.« Hon efterfrågade
också snabba besked från rege-
ringen om ökade statsbidrag för
att landstingen inte på grund av
den ekonomiska krisen ska
tvingas till neddragningar som
leder till försämrad patientsä-
kerhet och längre köer.

sjukvården«




